

1. Record Nr.	UNINA9910787645103321
Autore	Antonelli Paola
Titolo	Claesson Koivisto Rune : architecture // text, Paula Antonelli ; photography, Ake E:son Lindman, translation, David Isitt
Pubbl/distr/stampa	Basel : , : Birkhauser Verlag AG, , [2007] ©2007
Edizione	[2 vols.]
Descrizione fisica	1 online resource (386 p.)
Altri autori (Persone)	LindmanAke E : son IsittDavid
Disciplina	385
Soggetti	Architecture - Sweden - History - 20th century Architecture - Sweden - History - 21st century
Lingua di pubblicazione	Inglese
Formato	Materiale a stampa
Livello bibliografico	Monografia
Note generali	Description based upon print version of record.
Nota di bibliografia	Includes bibliographical references.
Nota di contenuto	Front matter -- Architecture -- Text / Antonelli, Paula -- Architecture. Part 1 -- Architecture. Part 2 -- Architecture, explained -- Selected list of works -- Selected Bibliography -- Acknowledgements -- Photography -- Table of contents -- Design -- Front matter -- Text / Isitt, Mark -- Design. Part 1 -- Design. Part 2 -- Design, explained -- Selected list of works -- Selected Bibliography -- Acknowledgements -- Photography -- Table of contents
Sommario/riassunto	In den wenig mehr als zehn Jahren seit seiner Gründung hat das schwedische Designertrio Claesson Koivisto Rune bereits außerordentlich großen Anklang gefunden. Wie andere skandinavische Meister zuvor, beispielsweise Aalto oder Jacobsen, sind Claesson Koivisto Rune sowohl in der Architektur als auch im Design heimisch. 2004 gehörten sie zu den ersten schwedischen Architekten, die für die internationale Sektion der Architektur-Biennale in Venedig ausgewählt wurden. Die architektonischen Objekte in dieser Monographie sind Privathäuser und Inneneinrichtungen von Europa bis Nord- und Südamerika, außerdem größere Gebäude wie das Sfera Kulturhaus in Kyoto. Die abgebildeten Möbel und andere vom Trio entworfene Produkte werden von über 30 internationalen Herstellern produziert. Alle Bilder wurden eigens für diese Publikation fotografiert. Diese ist

auch für sich ein Designobjekt: Sie besteht aus zwei Büchern - getrennten Bänden für Architektur und Design und Architektur [sic] - mit Einleitungen von Paola Antonelli (MoMA) und Marcus Fairs (ICON Magazine).

The Swedish design partnership Claesson Koivisto Rune was founded a little over ten years ago but has already received extraordinary recognition. Like Scandinavian masters before them, such as Aalto or Jacobsen, Claesson Koivisto Rune practise both architecture and design. In 2004 they were among the first Swedish architects to be selected for the international section of the Architecture Biennale in Venice. The architectural projects in this monograph include private houses and interiors from Europe to North and South America, as well as larger buildings like the Sfera Building Culture House in Kyoto, Japan. The furniture and other product designs presented here are manufactured by over 30 international companies. All photographs have been taken anew for this publication, which is a design object in itself, consisting of two books - separate volumes for architecture and design - with introductions by Paola Antonelli (MoMA) and Marcus Fairs (ICON Magazine).

---